



Inspired by research.
Driven by compassion.

Inspiré par la recherche.
Guidé par la compassion.

Professional Practice Manager, Respiratory Therapy, Anesthesia Assistance and Cardio-Pulmonary Services

Position Description

One of Canada's largest teaching and research hospitals, The Ottawa Hospital (TOH) is a multi-campus academic health sciences centre serving the 1.2 million residents of Ottawa and Eastern Ontario, in both English and French. Working together with the Ottawa Hospital Research Institute, the University of Ottawa, and other partners, TOH is continually gaining national and international recognition for high quality patient care, teaching and research.

The Ottawa Hospital is seeking a high energy and dynamic healthcare leader to join its team in an exciting opportunity to serve as Regular Full Time Professional Practice Manager, Respiratory Therapy and Anesthesia Assistants and Cardio-Pulmonary Services.

In a key strategic and operational leadership role, the PPM provides leadership, direction, and operational oversight to a dynamic team of over 180 staff, across three main campuses, and with a departmental budget accountability of \$17 million dollars. This position reports directly to the Clinical Director of Ambulatory Care, Medicine, Endoscopy and Respiratory Services for operations, and to the Clinical Director of Mental Health, Family Health Team, Telemedicine and Health Professional Practice and Services for professional practice matters.

With a focus on quality and patient safety, the PPM ensures that the daily delivery of Respiratory Therapy, Anesthesia and Cardio-Pulmonary services are provided according to the highest professional practice standards and regulatory requirements, and that all aspects of services are fully integrated to meet the needs of those we serve. The PPM will work collaboratively with clinical and administrative leaders to effectively execute a departmental operational plan, ensuring the successful achievement of organizational priorities and initiatives. This position will oversee initiatives that improve patient experience and integrate patient / family perspectives into care and service evaluation design.

Essential knowledge and experience

- Master's Degree required in Business or Health Administration (or combination of experience and the completion of a recognized degree from an accredited program in Respiratory Therapy);
- Minimum five years of combined clinical and management experience in Respiratory Therapy;
- Active participation in work related initiatives;
- Ability to learn and apply Hospital policies and procedures, relative legislation, collective agreements, Canadian Hospital Accreditation Standards, Professional Disciplines Standards for Ontario;
- Excellent knowledge of principles of management and research based practice;
- Knowledge of budgeting process;

- Knowledge and awareness of principles and issues related to the delivery of patient care in major teach hospital;
- Knowledge of Hospital policies and procedures, relative legislation, collective agreements, Canadian Hospital Association Standards;
- Skilled at engaging and inspiring others toward a common vision;
- Skilled at assessing performance and identifying performance improvement opportunities;
- Ability to successfully lead others through change;
- Ability to work collaboratively with all members of the health care team;
- Excellent negotiation, problem solving and conflict management skills;
- Excellent analytical skills required for decision making;
- Excellent interpersonal and relationship management skills;
- Excellent organizational and time management skills.

Preferred Qualifications

- Proficiency in speaking and comprehending both English and French (A- level).

How to Apply

If you are interested in being part of the team of health-care professionals at The Ottawa Hospital, please submit an online application via our external website by clicking the following link and applying to Job Opening ID **59962**

<https://www.ottawahospital.on.ca/wps/portal/Base/TheHospital/CareersAndVolunteering/Careers>

We thank all those who apply but only those selected for further consideration will be contacted. The Ottawa Hospital is an equal opportunity employer. Upon request, accommodations due to a disability are available throughout the selection process.

The Ottawa Hospital is an equal opportunity employer.





Inspired by research.
Driven by compassion.

Inspiré par la recherche.
Guidé par la compassion.

Gestionnaire de la pratique professionnelle, Thérapie respiratoire, Assistance en anesthésie et Services cardiopulmonaires

Description du poste

L'Hôpital d'Ottawa est l'un des plus grands centres hospitaliers universitaires du Canada. Réparti sur plusieurs campus, il offre des services à environ 1,2 million de résidents d'Ottawa et de l'Est ontarien, en français et en anglais. En collaboration avec son institut de recherche, ainsi qu'avec l'Université d'Ottawa et d'autres partenaires, l'Hôpital s'est taillé une réputation de choix à l'échelle nationale et internationale pour l'excellence de ses soins, de sa formation et de ses recherches.

L'Hôpital d'Ottawa est à la recherche d'un chef de file dynamique pour occuper un poste permanent à temps plein et stimulant à titre de gestionnaire de la pratique professionnelle, Thérapie respiratoire, Assistance en anesthésie et Services cardiopulmonaires.

Assumant un poste clé de direction stratégique et opérationnelle, le gestionnaire de la pratique professionnelle fournit du leadership, de l'encadrement et une supervision des opérations à une équipe dynamique de plus de 180 employés répartis dans les trois campus principaux en respectant un budget de 17 M\$. Il relève directement du directeur clinique, Médecine, Soins ambulatoires, Endoscopie et Thérapie respiratoire pour ce qui est des opérations, et de la directrice clinique, Santé mentale, Équipe de santé familiale, Télémédecine et Pratique et services professionnels pour ce qui est de la pratique professionnelle.

Mettant l'accent sur la qualité des services et la sécurité des patients, le titulaire du poste veille à ce que la prestation quotidienne des services de thérapie respiratoire, d'anesthésiologie et cardiopulmonaires respecte les plus hautes normes de pratique professionnelle et à ce que tous les volets des services soient pleinement intégrés pour répondre aux besoins des patients. Il collabore avec les leaders cliniques et administratifs pour exécuter efficacement le plan opérationnel du service et assurer l'atteinte des priorités et la réalisation des initiatives organisationnelles. Le titulaire supervise des initiatives d'amélioration de l'expérience du patient et de sa famille en incorporant leur perspective dans la planification et l'évaluation des soins et des services.

Exigences

- Maîtrise en administration ou en administration de la santé (ou une combinaison équivalente d'expérience et de formation reconnue d'un programme agréé en thérapie respiratoire);
- Cinq années d'expérience clinique et de gestion combinée en thérapie respiratoire;
- Participation active à des initiatives liées au travail;

- Capacité d'apprendre et d'appliquer les politiques et procédures de l'Hôpital, les lois pertinentes, les conventions collectives, les normes d'agrément des hôpitaux canadiens et les normes professionnelles de l'Ontario;
- Excellente connaissance des principes de gestion et de la pratique fondée sur la recherche;
- Connaissance du processus budgétaire;
- Bonne connaissance des principes et des enjeux associés aux soins dans un grand centre hospitalier universitaire;
- Connaissance des politiques et procédures de l'Hôpital, des lois pertinentes, des conventions collectives et des normes d'Agrément Canada;
- Capacité de mobiliser et d'inspirer les autres à réaliser une vision commune;
- Capacité d'évaluer le rendement et de reconnaître les possibilités d'amélioration;
- Capacité de diriger les autres dans le changement;
- Capacité de collaborer efficacement avec tous les membres de l'équipe de soins;
- Excellentes aptitudes pour la négociation, la résolution de problèmes et de conflits;
- Excellente capacité analytique pour la prise de décisions;
- Entregent et excellentes aptitudes pour la gestion de personnel;
- Sens de l'organisation et capacité de bien gérer son temps.

Atouts

- Maîtrise de l'anglais et du français - expression orale (niveau avancé) et compréhension (niveau avancé).

Comment postuler

Si vous êtes intéressé à faire partie de l'équipe de l'Hôpital, veuillez présenter votre demande en ligne en cliquant sur le lien ci-dessous et en sélectionnant l'offre d'emploi numéro 59962.

<https://www.ottawahospital.on.ca/wps/portal/Base/TheHospital/CareersAndVolunteering/Careers>

Nous remercions tous les postulants de leur intérêt. Toutefois, nous ne communiquerons qu'avec les candidats retenus. Il offre sur demande aux personnes ayant une incapacité des mesures d'adaptation dans le cadre du processus de sélection.

L'Hôpital d'Ottawa souscrit au principe d'égalité en matière d'emploi

